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T E L È F O N S
d ’ i n t e r é s

Divendres i dissabtes de 9.00 a 14.00 hores / 15.00 a 17.00 hores
Segon diumenge de cada mes de 9.00 a 13.00 hores

Localització: parking del Casal Jove fins el 19 d’octubre

HORARI ECOPARC

facebook.com/ajuntament.delesalqueries
Segueix-nos a:

HORARIS AUTOBÚS I LLOCS DE PARADA LES ALQUERIES 
 
 
 

LÍNIA ESLIDA-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló de dilluns a divendres 7:50h-15:40h 1 
Direcció Castelló dissabte 7:40h  
Direcció Eslida de dilluns a divendres 13:30h-18:30h 1 
Direcció Eslida dissabte 13:30 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló 7:55h-15:10h 1 
Direcció Betxí 13:40h-18:50h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-BORRIANA-VALÈNCIA HORARI PARADA 
Direcció Borriana 7:10h 1 
Direcció Betxí 19:45h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BORRIANA-LES ALQUERIES HORARI 
C/ José Izquierdo, 90 15:50h 
La Creueta 15:53h 
Avinguda Bellaguarda, 14 15:55h 
C/ Antic Regne de València/Plaça Església 15:58h 

 

Visita la pàgina web:
www.lesalqueries.es
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Esther Lara Fonfría
Alcaldessa-Presidenta

Queridos vecinos y vecinas.
Con el final del verano llega el periodo de preparación de 

las fiestas. Los alqueriesros y las alquerieras empiezan los preparativos 
para la organización de la peña: comidas, cenas, casal, carafal... El 
Ayuntamiento empieza a montar barreras, a organizar paiporta, 
calderas y todos los eventos que dentro del programa de fiestas 
vendrán detallados. A partir de ahora, en nuestras mentes sólo 
tenemos esa semana de fiestas, fiestas a nuestra patrona, la Virgen del 
Niño Perdido. No obstante, me gustaría hacer un poco de refresco de 
lo que ha acontecido a lo largo del verano y que pensamos que son 
cosas positivas para nuestro municipio.

En primer lugar, debemos agradecer a nuestros vecinos la 
concienciación y el trabajo realizado para el control y la no 
proliferación del mosquito tigre. Hay que destacar que a lo largo del 
verano no hay habido apenas quejas de sus picaduras. El seguimiento 
del equipo de gobierno junto con la empresa encargada de los 
tratamientos y el buen hacer de nuestros vecinos ha hecho que el 
mosquito se haya podido controlar este verano. Al final del mes de 
agosto parecía que quería volver a tener presencia, pero los 
tratamientos oportunos y las actuaciones necesarias han vuelto a 
pararle los pies a esta molestia tan difícil de controlar.

Otro de los datos importantes del verano han sido las 
subvenciones conseguidas por este Ayuntamiento, en concreto 
tenemos que destacar tres. La primera es una subvención del IVACE 
para la mejora y el desarrollo de polígonos industriales. El total de la 
subvención ronda los 400.000€ y que irá destinada a poner fibra 
óptica, mejora de señalización vertical y horizontal, cámaras de 
vigilancia, entre otras mejoras. Por otro lado, tenemos otra 
subvención que viene desde la misma entidad, el IVACE, y que se 
utilizará para la instalación de alumbrado LED en la zona de la calle 25 
de junio. El total de la subvención asciende a unos 43.000€. Otra 
subvención concedida ha sido para la rehabilitación del Replà. Esta 
subvención es al 50% entre Ayuntamiento y Conselleria a través de los 
fondos Feder de la Unión Europea. Esta subvención nos permitirá que 
a lo largo de 2019 podamos utilizar la iglesia del Replà porque estará 
totalmente rehabilitado.

Por otro lado, y cambiando de temas, este equipo de 
gobierno se ha puesto en marcha para que en el año 2019 se vea 
afectada una rebaja de impuestos. Entre ellos, tenemos que destacar el 
descenso del 5% del IBI de urbana y el 10% en tasa de basura. Esta 
rebaja de impuesto supondrá una rebaja en el capítulo de gastos de 
alrededor de 100.000€ pero que, gracias a la gestión de este equipo 
de gobierno, las partidas sociales no se verán afectadas. Todo ello 
supone un gran esfuerzo económico para un ayuntamiento que tiene 
un presupuesto de algo más de 3.000.000€. Tenemos que entender 
que somos un pueblo muy diseminado y que no hay grandes edificios 
con muchos pisos (como pasa en otros municipios vecinos), que una 
misma farola alumbra a una finca entera de familias. Todo esto lleva a 
una gran calidad de vida en el municipio de les Alqueries, de ello dan fe 
todas aquellas personas que se han mudado a nuestro pueblo hartos 
de la vida en una ciudad y lo que esto puede llegar a suponer: 
problemas vecinales, problemas de aparcamientos, etcétera.

Podría seguir extendiéndome en las propuestas de 
gobierno que tenemos, pero las líneas de las que disponemos son 
escasas, por ello, me despido aquí y les deseo unas felices fiestas 
patronales.

Benvolguts veïns i veïnes.
Amb el final de l'estiu arriba el període de preparació de 

les festes. Els alqueriesros i les alquerieras comencen els 
preparatius per a l'organització de la penya: menjars, sopars, casal, 
cadafal... L'Ajuntament comença a muntar barreres, a organitzar 
paiporta, calderes i tots els esdeveniments que dins del programa 
de festes vindran detallats. A partir d'ara, en les nostres ments 
només tenim aqueixa setmana de festes, festes a la nostra 
patrona, la Verge del Xiquet Perdut. No obstant açò, m'agradaria 
fer una mica de refresc del que ha esdevingut al llarg de l'estiu i 
que pensem que són coses positives per al nostre municipi.

En primer lloc, hem d'agrair als nostres veïns la 
conscienciació i el treball realitzat per al control i la no 
proliferació del mosquit tigre. Cal destacar que al llarg de l'estiu 
no hi ha hagut quasi queixes de les seues picades. El seguiment de 
l'equip de govern juntament amb l'empresa encarregada dels 
tractaments i el bon fer dels nostres veïns ha fet que el mosquit 
s'haja pogut controlar aquest estiu. Al final del mes d'agost 
semblava que volia tornar a tenir presència, però els tractaments 
oportuns i les actuacions necessàries han tornat a parar-li els peus 
a aquesta molèstia tan difícil de controlar.

Un altre de les dades importants de l'estiu han sigut les 
subvencions aconseguides per aquest Ajuntament, en concret 
hem de destacar tres. La primera és una subvenció del IVACE per 
a la millora i el desenvolupament de polígons industrials. El total 
de la subvenció ronda els 400.000€ i que anirà destinada a posar 
fibra òptica, millora de senyalització vertical i horitzontal, càmeres 
de vigilància, entre altres millores. D'altra banda, tenim una altra 
subvenció que ve des de la mateixa entitat, el IVACE, i que 
s'utilitzarà per a la instal·lació d'il·luminat LED en la zona del 
carrer 25 de juny. El total de la subvenció ascendeix a uns 43.000
€. Una altra subvenció concedida ha sigut per a la rehabilitació del 
Replà. Aquesta subvenció és al 50% entre Ajuntament i 
Conselleria a través dels fons Feder de la Unió Europea. Aquesta 
subvenció ens permetrà que al llarg de 2019 puguem utilitzar 
l'església del Replà perquè estarà totalment rehabilitat.

D'altra banda, i canviant de temes, aquest equip de 
govern s'ha engegat perquè l'any 2019 es veja afectada una rebaixa 
d'impostos. Entre ells, hem de destacar el descens del 5% de l'IBI 
d'urbana i el 10% en taxa de fem. Aquesta rebaixa d'impost 
suposarà una rebaixa en el capítol de despeses d'al voltant de 
100.000€ però que, gràcies a la gestió d'aquest equip de govern, 
les partides socials no es veuran afectades. Tot açò suposa un 
gran esforç econòmic per a un Ajuntament que té un pressupost 
d'un poc més de 3.000.000€. Hem d'entendre que som un poble 
molt disseminat i que no hi ha grans edificis amb molts pisos (com 
a pansa en altres municipis veïns), que un mateix fanal il·lumina a 
una finca sencera de famílies. Tot açò porta a una gran qualitat de 
vida en el municipi de les Alqueries, d'açò donen fe totes aquelles 
persones que s'han mudat al nostre poble farts de la vida en una 
ciutat i el que açò pot arribar a suposar: problemes veïnals, 
problemes d'aparcaments, etcètera.

Podria seguir estenent-me en les propostes de govern 
que tenim, però les línies de les quals disposem són escasses, per 
açò, m'acomiade ací i els desitge unes bones festes patronals.

editorial
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festes
Les Alqueries conmemora els 33 anys de la Segregació

Les Alqueries ha celebrat el 33 
aniversari de la Segregació des 
del 15 al 25 de juny. La regidora 
de Festes, Lorena Maure, afirma 
que “les festes d’aquest any s’han 
caracteritzat per estar repletes 
d’activitats molt variades i per a 
tots els públics, com poden ser 
actuacions musicals, jocs infantis o 
activitats esportives”.

Les festes van començar amb el 
llançament de coets i volteig de 
campanes, com a anunci de l’inici 
de les festes i l’acte de presentació 
de la reina de festes Imma Fornet i 
la seua cort d’honor, Alba Lozano, 
Andrea Verdegal, Àngela Gil, Laura 
Capella, Marta Capella i Vanessa 
Gargallo. A l’acte van acudir 
veïns i veïnes de les Alqueries 
i representats de les festes 
veïnes. Enguany Manuel Valero, 
cantant local, va ser l’encarregat 
d’intervindre com a mantenidor.

Una de les activitats ja consolidades 
en el programa de festes és la 

XIV trobada de les boixeteres, 
que va acollir a  565  persones, 
procedents de diferents llocs de la 
província de Castelló. L’Associació 
de Bolillos Pla Redó, organitzadora 
de l’event, va sortejar mig miler de 
regals entre els participants i molts 
d’aquests detalls van ser creacions 
realitzades per les integrants de la 
pròpia associació. 

Per segon any consecutiu es va 
celebrar el tobogan aquàtic de 75 
metres. Una activitat per a tots 
els públics, que va tindre una gran 
acollida per part de la població en 
la primera edició i que ha continuat 
reunint a moltes persones per a 
passar una bona estona i ajudar a 
combatre les altes temperatures.

Durant les festes també hi va 
haver activitats culturals com la 
presentació de nous vídeos de 
les Alqueries Pèdia, l’exposició de 
pintura o el festival folklòric.

Les xiquetes i xiquets de les 
Alqueries van gaudir d’activitats 
com el tradicional concurs de 
dibuix infantil, bou mecànic, tren 
de la diversió, inflables, festa infantil 

Les festes s’han caracteritzat per tindre un programa amb activitats molt variades per a tots els públics
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festes
de disfresses amb tallers, jocs i 
l’actuació de a la BANDA 3,2,1.

L’esport va estar present en 
les festes amb la celebració del 
torneig de futbol Niñocup, la XIV 
Volta al terme de les Alqueries, el 
Torneig de futbol Villareral Yellow 
Cup Summer, la I Volta a Peu i 
Marxa, campanya lluita contra 
el càncer i les proves d’habilitat 
canina AGILITY.

En la nit de Sant Joan hi va haver 
un espectacle pirotècnic itinerant 
de correfoc, acompanyat per 
una batucada amb la presència 
dels veïns i veïnes del municipi i 
les festeres de 2018. Una vegada 
va finalitzar, es va encendre una 
foguera a la plaça de la Vila.

Altres dels actes que també es 
van celebrar van ser el tradicional 
pa i porta amb l’actuació del 
grup del grup Divina’s Lyric Pop 
i l’orquestra Azar, l’entrega de 
premis de la III Ruta de la Tapa i la 
visita de la Reina de les Festes i la 
Cort d‘Honor 2018 a la Unitat de 
Respir de les Alqueries.

El segon dissabte de festes va 
tindre lloc el menjar de germanor 
amb el posterior ‘tardeo’ amb 
l’actuació Top  Cero. 

Així mateix, es va llançar la 
tradicional traca de quasi 6 km 
que recorre els diferents carrers 
del municipi. Aquesta va finalitzar a 
la Plaça Major on es va oferir una 
degustació de suc de taronja.

L’últim dia de les festes, es va 
realitzar una missa d’acció de 
gràcies per la commemoració del 
XXXIII aniversari de la Segregació, 
cantada per la coral polifònica de 
l’UMA. Després, va tindre lloc l’acte 
institucional d’ofrena al monòlit 
amb 32 tronadors tradicionals i 
una mascletà.  

‘Color de festa!’ de Gemma Gil triat com a cartell de 
les Festes de la Segregació

El cartell de les Festes de la 
Segregació de les Alqueries de 
2018 ha sigut ‘Color de festa!’ de 

l’artista Gemma Gil de Castelló. 
La guanyadora ha sigut premiada 
amb 200€ i el seu cartell ha sigut 
portada del programa de festes i 
ha estat present en els diferents 
llocs on es van promocionar les 
festes. Lorena Maure, regidora de 
Festes, agraeix “la participació dels 
concursants que han fet que les 
Alqueries compte amb un cartell 
d’alta qualitat per a les seues 
festes”.

En aquesta edició s’han presentat 
2 cartells per a les Festes de la 
Segregació, mentre que per a les 
Festes Patronals no s’ha presentat 
cap treball, per la qual cosa el premi 
s’ha declarat desert. Lorena Maure, 
explica que “és una llàstima que 
no comptem amb un cartell creat 
per la ciutadania, perquè el nostre 
objectiu és fer-la més partícep i 
protagonista en l’organització de 
les festes”.



5 el municipi

actualitat
El nou període de cobrament d’impostos es consolida 

com més eficient

El nou període de cobrament 
d’impostos, posat en marxa l’any 
passat, continua donant bons 
resultats.  Aquesta mesura ha tingut 
una bona acceptació per part de 
la població, ja que la recaptació 
de l’impost sobre bens immobles 
(IBI), es situa un punt per damunt 
respecte l’any passat.

L’IBI que ha sigut l´últim pagament 
en realitzar-se, ja ha recaptat el 
90,3% del total, abans de finalitzar 
setembre, atès que queda pendent 
d’ajornaments i de gent que 

encara no ha pogut fer efectiu el 
pagament.

Aquest canvi és beneficiós tant 
per a les veïnes i veïns com per 
al consistori perque els tràmits 
dels bancs retardaven la liquidació, 
a més dels diversos problemes 
comptables que suposaven un llast 
als comptes municipals. 

D’aquesta manera, l’Ajuntament  
pot anar coneixent el finançament 
que disposa per als pressupostos 
del pròxim any 2019.

Rectificació del romanent i 
superàvit de 2017

El superàvit de 2017 va ser de 
818.568 euros i el romanent de 
tresoreria de 2.899.414 euros i no 
al revés com es va publicar en el 
passat BIM de maig.

La recaptació de l’IBI es 
situa un punt per damunt 

respecte a 2017

Reciclar en l’ecoparc redueix la taxa del fem 

L’ecoparc mòbil ha posat en marxa 
la targeta verda amb la qual es 
redueix la taxa del fem pels residus 
que recicles. Alguns comerços locals 
i vivendes particulars no han hagut 
de pagar la taxa del fem en 2018, ja 
que han reciclat de forma habitual en 
l’ecoparc mòbil.

A més d’aquesta iniciativa, el 
consistori instal·larà contenidors 
de matèria orgànica en el municipi, 
açò ajudarà a abaratir encara més 
el rebut que paguen els nostres 
contribuents, respecte a la taxa del 
consorci gestionada per la Diputació.

El regidor de Medi Ambient, 
Florentino Bravo, anima a “totes les 
persones que facen ús de l’ecoparc, 

ja que és molt important per a 
mantindre el municipi net i per al 
medi ambient” i agraix a “totes les 
persones que ja l’utilitzen”.

Durant les festes patronals l’ecoparc 
es traslladarà en el pàrquing del Casal 
Jove al carrer Virgen de la Rosa nº56, 

fins el 19 d’octubre.

Cal recordar que l’horari de l’ecoparc 
és divendres i dissabtes de 9.00 
a 14.00 hores i de 15.00 a 17.00 
hores i el segon diumenge de cada 
mes de 9.00 a 13.00 hores.

El seu horari és divendres i dissabtes de 9.00 a 14.00 hores i de 15.00 a 17.00 hores i el segon 
diumenge de cada mes de 9.00 a 13.00 hores en el pàrquing del Casal Jove fins el 19 d’octubre
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L’Ajuntament de les Alqueries 
ha assumit la gestió pública del 
poliesportiu municipal que en 
els últims quatre anys estava en 
mans d’una empresa privada. 
La coordinació, consergeria i 
neteja han passat a ser portades 
directament per personal de 
l’ajuntament. 

Florentino Bravo, regidor 
d’Esports, explica que “l’esport és 
importantíssim per a tindre una 
bona qualitat de vida, per açò és 
necessari que des del consistori 
puguem millorar la qualitat dels 
serveis esportius i de la instal·lació, 
sent més eficients”. 

La nova gestió ha augmentat 
l’explotació de la instal·lació amb 
la realització de noves activitats.
Durant el mes de maig hi va haver 
clases de spinning, mares en forma 
i botes de rebot. Un total de 66 
persones van fer ús d’aquests 
serveis.

Recentment el consistori ha 
invertit al voltant de 100.000 
euros en la millora del pavelló i la 
seua eficiència energètica, a més 
de substituir les xarxes de les 
pistes polifuncionals adjuntes per 
unes noves.  

Una de les primeres mesures, 
després de la remunicipalització 
de les instal·lacions, ha sigut 
adquirir un desfibril·lador per al 
poliesportiu. El consistori també 
ha instal·lat aquest dispositiu en 
altres instal·lacions del municipi, 
com són el camp de futbol, el 
CEIP Pintor Sorolla, la piscina i 

la Casa MiD, per a convertir les 
instal·lacions públiques en espais 
cardioprotegits. 

Les persones responsables de 
les instal·lacions, entrenadors, 
directius, etc realitzaran cursets 
perquè en qualsevol moment 
puguen fer ús del desfibril·lador.

Així mateix, el consistori també 
està pendent d’assumir la gestió 
pública de la jardineria municipal 
aquest mateix any, amb l’objectiu 
de conservar els jardins públics 
des de l’Ajuntament, exceptuant el 
manteniment de les gespes.

Florentino Bravo argumenta que 
“es tracta d’una prova pilot per a 
remunicipalitzar la gestió d’altres 
serveis públics que s’ofereixen 
en la localitat que són necessaris 
i bàsics” i afig que “estudiarem 
tots els casos detalladament per 
a assegurar la seua viabilitat i 
millorar la seua gestió”.

L’Ajuntament de les Alqueries remunicipalitza la 
gestió del poliesportiu municipal

Una empresa privada ha gestionat la instal·lació pública durant els últims quatre anys

Instal·lacions del poliesportiu municipal

Millores de pintura del poliesportiu
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Les Alqueries realitza una consulta ciutadana per a 
l’elaboració del Pla de Mobilitat Urbana Sostenible

L’Ajuntament va realitzar una 
consulta ciutadana per a la creació 
del Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible (PMUS) durant el mes de 
juny. El regidor d’Urbanisme, Pedro 
Aldama, afirma que “l’objectiu és 
que els veïns pogueren participar 
aportant els seus suggeriments i 
impressions, i conèixer a més les 

seues formes de desplaçament. 
De manera que puguem emprar 
aquesta informació en la redacció 
del pla i servisca de base per a les 
futures propostes d’actuació”.

El PMUS és un conjunt d’actuacions 
que té com a objectiu la implantació 
de formes de desplaçament més 
sostenibles, eficients i accessibles, 
respectant el medi ambient, 
garantint d’aquesta forma, una 
millor qualitat de vida per als 
ciutadans. L’enquesta serveix per a 
fer un anàlisi detallat de la situació 
inicial i elaborar les diferents 
actuacions que s’implementaran 

de manera progressiva.

En el mes de setembre, també s’ha 
dut a terme un taller participatiu 
en el que l’empresa encarregada 
d’elaborar el PMUS i les veïnes i 
veïns han pogut debatre sobre 
l’estat actual del municipi i les 
seues propostes.

Pedro Aldama, explica que “per a 
nosaltres l’opinió de la ciutadania 
és molt important i aquestes 
accions ens serveixen per a crear 
un pla que s’adapte a les seues 
necessitats reals”.

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha començat a esbrossar la zona 
agrícola al costat de l’AP-7, per 
perill d’incendi i desbordament 
d’aigua provocat per la pluja, 
sobretot en època de gota freda 
que sol ocórrer en la tardor.

Es tracta de la primera acció 
de la campanya d’adequació de 
camins rurals, mitjançant esbrosse 
i manteniment, que ha posat en 
marxa el consistori.

Des de la regidoria d’Agricultura, 
Florentino Bravo explica que 
“es considera que era un focus 
important de perill per incendi, que 
podria afectar tant a l’autopista 
provocant accidents, com als horts 
agrícoles que hi ha al costat de la 
mateixa, provocant grans pèrdues 

per als agricultors”.

“Esta és una de les prioritats des 
de què vaig assumir la regidoria, ja 
que al llarg de l’any passat, 2017, 
no es va materialitzar, ni es va 
gastar un euro en millorar camins 
rurals ni esbrossament”, conclou 
Florentino Bravo.

L’Ajuntament esbrossa la zona agrícola junt a l’AP-7
Aquesta acció pertany a la campanya d’adequació de camins rurals duta a terme pel consistori
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L’Ajuntament de les Alqueries 
va dur a terme obres de millora 
en la piscina municipal abans de 
començar els cursos i activitats 
que es relitzen en les instal·lacions 
durant el període estival. 

El consistori ha adequat la piscina 
xicoteta, reemplaçant el seu 
revestiment i ha pintat  i rejuntat 
tot el paviment al voltant de les 
piscines per a millorar la seguretat 
de les i els usuaris. Pel que respecta 
a la piscina gran, tambè ha rejuntat 
tot el seu revestiment.

Així mateix, s’han arreglat totes les 
trapes que hi havia amb deficiència 
i millorat les condicions de la baixa 

tensió de la piscina.

Florentino  Bravo, regidor d’Esport, 
explica que “es tracta d’una 

obra necesària per a assegurar 
la qualitat dels serveis que 
s’ofereixen en aquesta instal·lació 
tan concorreguda en estiu”.

L’Ajuntament millora les instal· lacions de la piscina

Instal·lacions de la piscina després de les millores

El consistori adequa el 
polígon Ull Fondo

L’Ajuntament està duent a terme millores d’esbrosse 
en diferents punts de la localitat. Aquesta actuació 
ha començat en el polígon Ull Fondo i continuarà 
per l’entorn del parc del sector nord-oest. El temps 
estimat per la seua finalització és d’un mes.

Estes millores són gràcies a la subvenció de la 
Diputació que ha aconseguit el consistori per a reduir 
l’atur agrari. L’Ajuntament ha contractat un total d’11 
persones per a realitzar aquest treball. Cal recordar 
que en el mes d’abril, en el municipi hi havia 12 
persones aturades procedents d’aquest sector.

La regidoria d’Urbanisme ha començat a repintar les 
senyalitzacions horitzontals de tot el municipi, donant 
major prioritat als passos de vianants que estaven 
més deteriorats per a assegurar la seguretat de tots 
els vianants. Els treballs encara no han conclòs, ja que 
continuaran desprès de les festes patronals.

Des del consistori expliquen que “és una inversió 
necessària per a millorar la seguretat de la ciutadania, 
ja que els fan més visibles” i afig que “volem recolçar-
nos en els resultats del PMUS per a millorar la mobilitat 
del poble, com per exemple, pintar i senyalitzar la Vía 
Augusta”.

Les Alqueries repinta la  
senyalització del municipi
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Salón Vives guanya els dos premis de la tercera edició 

de la Ruta de la Tapa de les Alqueries

El Salón Vives ha guanyat la III de 
la Ruta de la Tapa de les Alqueries 
amb la seua tapa ‘Ou fregit amb 
escuma de carxofes i textura de 
cruixents’. Aquesta edició tenia 
com a novetat l’entrega de dos 
premis, un per part del públic i un 
altre per un jurat i tots dos han 
sigut per al restaurant.

 

Els representants dels establiments 
participants, l’ADL i la regidora de 
Comerç, Lorena Maure, van decidir 
repartir els premis a dos locals 
diferents. Per a escollir quin dels 
dos premis rebia el Salón Vives van 
acordar fer-ho mitjançant l’atzar. El 
resultat va ser que el Salón Vives 
seria el guanyador del premi del 
jurat i se li atorgaria el premi a 
la segona tapa més valorada pel 

públic, que en aquest cas va ser 
el Restaurant - Bar Cantó amb la 
tapa ‘Timbal de Costella’.

En aquesta edició, els premis 
atorgats al públic participant, 
han sigut diferents respecte a 
anys anteriors. La guanyadora 
del sorteig d’una experiència 
gastronòmica a Espanya o Europa, 
entre les papeletes participants, ha 
sigut per a Teresa Planelles Font. 
Mentre que Suni Lopez ha guanyat 
el concurs #RutaTapaAlqueries18  
en Facebook i ha rebut un val per 

a un sopar.

Lorena Maure, afirma que “estem 
molt contents de l’èxit que ha 
tingut la ruta. Enguany, hem rebut 
270 targetes vàlides, 66 més que 
l’any passat. Açò suposa un total 
de 2700 tapes consumides, sense 
comptar les papeletes que no 
s’han omplit i/o entregat” i afig que 
“continuarem tractant de millorar 
i incloure novetats per a atraure a 
més persones, perquè coneguen la 
gran qualitat de l’hosteleria en el 
nostre municipi”.

Entrega premi millor tapa del jurat al Salón Vives

Guanyadora del sorteig Guanyadora del concurs #RutaTapaAlqueries18

La guanyadora del sorteig d’una experiència gastronòmica ha sigut Teresa Planelles Font, mentre que Suni Lopez ha 
guanyat el concurs #RutaTapaAlqueries18 

Tapa guanyadora del concurs



el municipi 10

comerç
Floristeria Mariola guanya la 59 edició del ‘Certamen 

Internacional de la Rosa’

Floristeria Mariola ha representat 
a Espanya, junt als seus companys 
de la ‘Escuela Itinerante de Arte 
Floral’ (E.I.F.A), en el ‘Certamen 
Internacional de la Rosa’, un del 
més prestigiosos del planeta.

L’equip espanyol ha guanyat la 59 
edició del concurs, davant de Japó, 
qui ha guanyat la meitat de les 
edicions del concurs, i Rússia, que 
ha finalitzat en tercera posició. 

El concurs, impulsat per les escoles 
d’art floral més importants de 
França, ha tingut lloc en Doue 
la Fontaine (França) on han 
participat un total de 8 paisos.  El 
tema d’aquest any ha sigut  ‘Passió 
pel dolç’. El repte era elaborar un 
bufet de llepolies amb els recursos 
naturals que proporciona la ciutat 
i utensilis propis.

Els participants han hagut 
d’elaborar un expositor amb 1.000 
roses, en unes coves subterrànies 
troglodites durant dos dies davant 
d’un jurat, present en tot moment. 

L’equip de Mariola ha sabut 
plasmar el repte que proposava 
el certamen creant un bufet de 
dolços amb pastissos, cupcakes, 
gelats, arbres i moltes més coses. 
El resultat va ser un expositor 
colorit i replet d’elements florals 
que també va entusiasmar al públic.

Isabel Lópex, explica que “unes 
vegades vaig formar part de l’equip 
de treball i unes altres vaig ser 
ajudant del professor i, encara que 
sempre aprenem noves tècniques 
i ens serveix per a reciclar-nos, 
solíem quedar en el quart o cinquè 
lloc”.

Els criteris de puntuació del jurat 
del concurs van des de que siga 
nou, impactant, la tècnica i que 
la composició dure una setmana. 
Normes que l’equip de Floristeria 
Mariola ha aconseguit i superat.

El segon premi ha sigut per a Japó i el tercer per a Rússia

Isabel López junt l’expositor elaborat amb mil roses
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Els alumnes de 4t de primària aprenen geografia amb 

‘La Vuelta a España’

La classe de 4t de primària, del 
CEIP Pintor Sorolla, ha realitzat un 
sistema de gamificació durant tot 
el curs per a aprendre geografia. 
En aquest projecte, els 23 alumnes 
es van convertir en ciclistes 
‘virtuals’ de quatre equips del pilot 
internacional i han recorregut tota 
la geografia espanyola al llarg de 
tot el curs. 

Aquesta aposta educativa ha 
comptat amb el suport de 
l’empresa organitzadora de ‘La 

Vuelta a España’, Unipublic, que ha 
entregat regals de merchandishing 
que els alumnes aconseguien amb 
els punts que guanyaven. 

Cada quinzena han realitzat una 
etapa i han aprés cinc conceptes 
geogràfics del nostre estat, de 
manera que a final de curs han 
pogut treballar totes les capitals 
de província i autonòmiques, les 
ciutats autònomes i les principals 
muntanyes, cims i rius.

Al finalitzar cada etapa, les 
xiquetes i xiquets rebien les 
seues puntuacions per les que 
optaven als diferents mallots que 
corresponien a cada classificació 
de ‘La Vuelta’. Amb aquests punts, 
podien comprar ‘cartes-premi’ per 
a poder proposar jocs, activitats, 
ser encarregat de la data o de 
les finestres i altres moltes més 
sorpreses.

El projecte ha comptat amb la 

presència desinteressada de dos 
exciclistes de nivell internacional, 
com Stefano Garzelli i Kiko Garcia, 
i la també ciclista de muntanya, 
encara en actiu, Aida Beteta.

L’alumnat ha viscut una experiència 
única, aprenent geografia, veient 
recompensat el seu esforç en 
totes les assignatures, fomentant el 
treball en equip i, per descomptat, 
podent gaudir de la presència de 
grans persones i esportistes que 
han visitat el centre per compartir 
el seu temps amb els xiquets i 
xiquetes.

Els ciclistes Stefano Garzelli, Kiko Garcia i Aida Beteta han visitat els alumnes durant el curs 

L’Ajuntament de les Alqueries ha 
instal·lat quatre aires condicionats  
en l’escola infantil ‘Virgen del Niño 
Perdido’. Aquesta era una petició 
que havien demanat la direcció del 
centre i l’AMPA.

Els quatre aparells han costat al 
voltant de 7.000 euros. Dos d’ells 
s’han instal·lat en el menjador de 
l’escola i els altres dos en les dos 
aules que encara no disposaven 

d’aquest sistema de refrigeració.

Des del consistori expliquen que 
“aquesta millora era essencial 
perquè tant els alumnes com el 
personal puguen realitzar les seues 
activitats en les millors condicions, 
sense passar fred ni calor” i afig 
que “estem fent xicotetes obres i  
millores en el municipi que siguen 
realment útils i necessàries per a 
totes i tots”.   

El consistori instal·la aire condicionat en l’escola infantil



el municipi 12

educació

L’alumnat de 4t del CEIP Pintor 
Sorolla ha obtingut el primer premi 
de la seua categoria, en el Concurs 
‘Dones de la història, dones per a 
la història’. Les xiquetes i xiquets 
han rebut un guardó de 500€ per a 
finançar una experiència educativa.

Els treballs presentats pels alumnes 
consisteixen en dos murals 
dedicats a: Sa Altessa Reial Letizia 
Ortiz, la motorista Ana Carrasco, 
la periodista Cristina Pardo, la 
científica María Blasco, la premi 
Nobel Malala Yousafaiz, la pilot Laia 
Sanz, la investigadora Pilar Gayán 
i la pirotècnica de Borriana Reyes 
Martí.

En aquesta edició han participat 
més de 700 escoles i el jurat 
ha insistit a qualificar de molt 
dificultosa la tasca d’elecció del 
treball guanyador. El Pintor Sorolla 
ha sigut l’única escola d’una 
població de poc més de 4 mil 
habitants que ha aconseguit un 
reconeixement d’aquest tipus en 
el concurs.

Els tutors d’aquests dos grups, 
Juan José Garcia i Clara Eugenia 
Capella, reconeixen que “aquest 
fet ha sigut molt gratificant, ja que 
suposa un punt i final molt destacat 
a un curs que s’ha caracteritzat 
per la realització d’un conjunt 
d’activitats i projectes centrats 

en la visibilització de la dona al 
llarg de la història. Destaquen la 
col·laboració per a la realització 
d’una secció d’un programa  a 
Ràdio Vila-real o l’elaboració d’un 
àlbum on cada alumne ha triat 
una de les dones que més li ha 
impactat i fruit del qual han sortit 
vora quaranta cromos i que estan 
lliures per a descarregar en la web 
aulamagica12.es”.

Aquest certamen ha estat 
promogut per l’empresa joguetera 
Mattel, i més concretament per 
la seua marca Barbie, dins del 
marc d’un programa escolar de 
visibilitzar la dona que porta per 
nom ‘Jo puc ser...’

El CEIP Pintor Sorolla guanya el concurs ‘Dones de la 
història, dones per a la història’ de Mattel

Treballs de 4t B

MUJERES PARA LA HISTORIA 

Treballs de 4t A

L’escola infantil cerca personal docent i tècnic
L’Ajuntament ha obert una 
convocatòria per a la formació 
d’una borsa d’ocupació de personal 
docent d’infantil i una persona 
tècnica d’educació infantil per a 
l’escola de primer cicle Virgen del 
Niño Perdido.  

Les persones inscrites seran 
seleccionades a través d’un 
concurs-oposició, sempre que 
complisquen els requisits exigits. 
L’objectiu és disposar del personal 
docent necessari per a cobrir les 
baixes i vacants del lloc.

Les bases, llistes provisionals, 
definitives i altres tipus de 
documents de la convocatòria 
estan disponibles en el tauler 
d’anuncis de la seu electrònica 
de l’Ajuntament: lesalqueries.
sedelectronica.es 
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L’Ajuntament de les Alqueries concedeix una 
subvenció a l’esplai de “Sabadacasal”

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha concedit una subvenció de 
3.000 euros per a la realització 
de l’activitat de Sabadacasal al 
Casal Jove, que es realitza tots els 
dissabtes pels matins en el municipi. 
La Regidoria de Joventut amb 
Florentino Bravo, ha volgut afavorir 
la consolidació d’aquest projecte 
educatiu que realitza l’associació 
d’Esplais de Castelló al Casal Jove 
de les Alqueries i que està dirigit 
a xiquetes i xiquets de sis a dotze 
anys.

Sabadacassal comença les activitats 

del nou curs el pròxim 5 d’octubre 
en la Plaça Major, amb una 
activitat oberta a tota la població i 
subvencionada per l’Ajuntament. Hi 
haurà un espectacle, taller i jocs per 
a donar a conèixer l’esplai i altres 
relacionades amb la infància.

Les inscripcions per al nou curs 
són al Casal Jove de les Alqueries, 
en horari de vesprades fins el 28 
de setembre. La quota de soci és 
de 15 euros trimestrals per família, 
independentment del nombre de 
fills. 

Laura Garrido, explica que 
“Sabadacasal està en funcionament 
des del 2006, fent activitats al 
municipi. Si bé, durant molt de 
temps, va ser una activitat de 
l’Ajuntament, gràcies a la intervenció 
de joves voluntaris i voluntàries i la 
col·laboració amb altres esplais de 
la zona, va anar fent-se un esplai 
pròpiament. L’últim pas ha sigut la 
creació de l’Associació d’Esplais 
de Castelló” i afig que “gràcies a 
la subvenció de l’Ajuntament es 
podrà assegurar la continuïtat del 
projecte en els pròxims anys”. 

El Casal SOS finalitza un estiu replet d’activitats
L’associació Casal SOS va 
organitzar un mes de juliol replet 
d’activitats per als joves durant les 
seues vacances d’estiu, en el Casal 
Jove. Un total de 31 persones 
van participar en “l’Estiu Jove”,  
subvencionat per la Regidoria de 
Joventut de l’Ajuntament de les 
Alqueries. 

La programació de l’Estiu Jove 
parteix sempre de les inquietuts 
i necessitats de la gent jove 
participant. Es tracta d’una 
programació elaborada per ella 
mateixa i que es responsabilitza 
de la seua organització i posada 

en marxa, per treballar la seua 
autonomia i els seues habilitats 
grupals.

Entre les activitats realitzades 
destaquen les eixides a la piscina 
municipal, la nit al Casal, el taller 
de videojocs, el taller de costura, 
el sopar mensual, els jocs d’aigua o 
l’eixida a les jornades de FADES a 
Castelló. 

Els participants també van assistir a 
l’albergada a Vilafranca els dies 20, 21 i 
22 de juliol, que organitza i subvenciona 
la Federació Valenciana de Cases de 
Joventut, de la qual l’associació juvenil 
Casal SOS forma part. 

Els joves es van encarregar 
d’organitzar el taller de jocs de taula 
per a les xiquetes i els xiquets de 
l’escola d’Estiu, en una col·laboració 
que ja és tradició a l’Estiu Jove.

Finalment, l’associació cultural 
‘Amigos del Mestre Quincas’ va 
organitzar el Festival de Capoeira 
en el Casal Jove. Molta gent jove i les 
seues famílies van assistir a aquesta 
activitat que va comptar amb la 
participació de diversos grups de 
la Comunitat Valenciana i mestres 
d’origen brasiler. A més a més, es 
van realitzar tallers oberts de ioga, 
capoeira, concursos, graduacions i 
rodes.
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Els Casals Joves visiten el 
Saló Manga de València

Nous cursos de la Diputació 
de Castelló en el Casal Jove

Els joves de les Alqueries, Borriana i Almassora van visitar 
el Saló Manga de València. Des de l’associació juvenil 
Casal SOS es va organitzar una eixida en autobús al saló 
amb la col·laboració del Casal de les Alqueries, Casal 
Jove de Borriana, el, la Xarxa Jove de l’IVAJ,  l’Espai Jove 
d’Almassora i els Ajuntaments de les Alqueries i Borriana.

Aquesta eixida va ser una proposta d’un grup de gent jove 
de l’associació que es va encarregar de part de les tasques 
d’organització, com fer la difusió de l’esdeveniment entre 
els seus iguals, fer el cartell de publicitat o encarregar-se 
de part de la inscripció, entre altres.

La Diputació de Castelló impartirà dos nous cursos en 
el Casal Jove de les Alqueries. Aquests s’engloben dins 
del I Pla Provincial de Formació i Intermediació Laboral 
de la Diputació de Castelló. Un és d’ofimàtica en el 
mes d’octubre i l’altre un taller de ‘Cinc ferramentes 
clau per a l’ocupació’ en el mes de desembre. 

Les persones interessades poden inscriure’s al Casal 
Jove en horari de vesprades. Durant el mes de juny 
també es va celebrar el curs ‘Entrenament emocional 
per a emprenedors’ realitzat per Rafael Ayala. 

El Casal Jove presenta la seua programació per al nou curs

El Casal Jove de les Alqueries 
continua aquest curs amb una 
programació pensada per i per a la 
gent jove del municipi. Al llarg de la 
setmana es realitzen tallers pràctics 
dirigits a joves d’entre 12 i 17 anys. 

Durant el primer trimestre, 
el joves podran assistir als 
següents tallers: ‘Tens deures 
?’, en el que podran fer les seues 
tasques amb l’ajuda d’una monitora;  
‘Parlem de’, es tracta d’un espai 
que puga servir d’orientació als 
adolescents sobre qüestions que 
els preocupen i puguen debatre; 
el ‘Taller creatiu’ on es realitzaran 

idees creatives dels participants, 
‘Taller de cuina’, ‘Tallers de jocs de 
taula’i ‘Venus ludus’ amb activitats 
organitzades pels joves com Cluedo 
en viu, Escape-room, Karaoke, etc.

El participants també tenen la 
possibilitat d’organitzar un grup 
d’activitat. En l’actualitat funcionen 

el grup de rap, el grup Digital Dj i el 
grup de Cinèfils.

Així mateix, estan previstes 
activitats puntuals com la trobada 
de joves a València, de la Federació 
de Cases de Joventut; Festes al Casal; 
preparació i realització de la Casa 
del Terror (Halloween); trobada de 
joves de la Xarxa Jove; activitats de 
valors i les activitats específiques 
de joventut de vacances de Nadal.

Per a participar només cal associar-
se a Casal SOS (membre de 
l’associació de Cases de Joventut 
de Castelló), amb una quota anual 
de 10 euros.
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El club de triatló, Alqueries 
Tryteam, ha aconseguit 6 medalles 
en la ‘Trobada de Acuatlón Escolar’ 
i Acte de Clausura dels XXXV jocs 
Esportius. La carrera s’ha disputat 
en la Marina de València.

Cada any, el club millora els 
resultats d’edicions anteriors en 
aquesta competició, organitzada 
per la federació de triatló de 

la Comunitat Valenciana amb la 
col·laboració de l’Ajuntament de 
València i la Conselleria d’Educació, 
Investigació, Cultura i Esport.

En la categoria infantil, el triatleta 
Joel Morena va aconseguir la 3ª 
posició provincial en una carrera 
de 400 metres de natació i 2000 
metres de carrera.  

Els alevins, David Marin va arribar 
1er provincial, Nacho Agut 2n, Dani 
Moles 3er i Xavi Mingarro 4t, en 200 
metres de natació y 1000 metres 
de carrera.

Finalment, en multiesport tant 
Laura Sorribes, en la categoria 
femenina, com Oscar, en la categoria 
masculina, van aconseguir el millor 
temps provincial en 50 metres de 
natació i 250 metres de carrera.

El president del club de triatló, 
Alqueries Tryteam, Juanba Vicent, 
afirma que “aquests xics no tenen 
límit i és d’agrair l’esforç i dedicació 
tant en els entrenaments com en 
les competicions” i agraeix la seua 
col·laboració “al bon entrenador, 
Ferran Carbonell, pel seu sacrifici 
i dedicació en aquests 5 anys a 
l’escola. I sobretot, als pares dels 
nostres triatletes, ja que sense ells 
açò no seria possible”.

Alqueries Tryteam arrasa en la Trobada de Acuatló 
Escolar i Acte de Clausura dels XXXV jocs Esportius

Les Alqueries acull la carrera ciclista d’escoles

Les Alqueries va acollir la carrera 
ciclista d’escoles de la Federació 
Castellonenca de Ciclisme, 
organitzada per Sport Ciclista 
Alqueriense amb el patrocini 
d’empreses locals i l’Ajuntament 
de les Alqueries. 

En la prova van participar un total 
de 133 ciclistes de tota la província 
de Castelló de les categories 
promeses, principiants, alevins i 
infantils. Les Alqueries va comptar 
amb representació en la carrera 
amb els corredors locals: Claudia 
Vilar, Pablo Domingo, Izan Vilar, 
Jordi Peris i Alejandro Agudelo.

El circuit urbà va recòrrer els 
carrers de Virgen de Gracia, 25 de 
Juny, Mijares, Jaime Chicharro, San 
Juan Bautista i Carrer Major. 

Degut a les condicions 
meteorològiques, la prova va tindre 
que ajornar-se al dia següent, quan 
ja es va poder disputar 
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El club de gimnàstica 
rítmica participa en 

competicions d’alt nivell

El club de gimnàstica rítmica Pintor Sorolla va 
acabar la temporada amb molt bons resultats en 
totes les seues gimnastes, així com el passe a la fase 
autonòmica 

Entre elles destaca Claudia Martínez que ha 
aconseguit la medalla de bronze en la modalitat de 
maces, en el nivell nacional absolut, el més alt de la 
gimnàstica rítmica. I Alejandra Martínez, que es va 
proclamar campiona provincial i autonòmica en la 
modalitat de corda en el nivell federació bàsic Infantil.

En el mes de maig el club en col·laboració amb 
l’Ajuntament de les Alqueries va organitzar la fase 
provincial del trofeu federació bàsic on van competir 
més de 100 gimnastes.

Sport Ciclista homenatja 
als membres de l’equip 

dels anys 60

Sport Ciclista Alqueriense va homenatjar als 
membres que van formar part de l’equip durant la 
dècada dels seixanta en un acte molt emotiu i amb 
gran quantitat de públic. 

En la gala va participar Fulgencio Sánchez, ciclista 
de la década dels 60 i destacat dirigent del 
ciclisme local, provincial, regional i nacional, ja 
que va ser President de la Federació Espanyola 
de Ciclisme.

Sport Ciclista té previstes diverses activitats i 
carreres per a l’exercici que ve, en les quals ja està 
treballant.

El club de Colombicultura La Alqueriense participa 
en els diferents concursos de la província

El club de Colombicultura la 
Alqueriense ha participat en 
diferents concursos durant els 
últims mesos. 

El III Concurs de la Plana Centre 
2018, organitzat pel club, va 
finalitzar amb Carlos Soler i Jose 
Capella en segona posició.  Alvaro 
Lozano de Betxí va guanyar el 
concurs i David Casanova de Vila-
real amb Fugitivo va aconseguir la 
tercera plaça. El van seguir Luis 
Carda de Vila-real amb Reñidor 
i Peñasivel de Vila-real amb 
Ribalteno en la quarta i cinquena 
plaça respectivament. 

Respecte al concurs local, el 
primer classificat va ser Lotus de 
José Capella, el segon Nulero de 
Ramón Vilar, el tercer Esencia de 
Abel Benages, el quart Quetupin 
de Rafael Ramos i cinquè 
Espartano de Jorge Abella.

El concurs del gall dindi 2017-
2018 també ha finalitzat amb 
Didac Barrera amb el seu colom 
Latigo com primer classificat, 
Rafael Ramos amb Padre Angel 
segon i José Borrás amb Loro 
completant el pòdium. Zorrilla 
de José Borrás va aconseguir la 
quarta posició i El más de Joaquin 
Peris la cinquena.

Renovació de la junta 
directiva

El club en junta general va 
renovar la junta directiva local el 
21 de setembre. El president serà 
Jorge Abella, el vicepresident Isaac 
Peris, el secretari Manuel Gil, el 
tresorer César Muñoz i els vocals 
Manuel Abella i J. Antonio Valls.
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La regidoria d’Esports, dirigida per 
Florentino Bravo, va iniciar una 
nova campanya amb la filosofia 
‘poliesportiu educatiu’ el passat 
mes de juny. 

La campanya té dos objectius. 
Un d’ells és que les xiquetes i 
xiquets de les Alqueries coneguen 
el poliesportiu municipal, el seu 
funcionament i les activitats que es 
fan en ell.  El segon, es pretén que 

des de l’assignatura d’educació 
física del CEIP Pintor Sorolla es 
puguen realitzar activitats puntuals 

en la instal·lació.

Està previst que en el curs 
escolar 2018-2019, que acaba 
de començar, es desenvolupen 
activitats organitzades pel col·legi, 
l’Ajuntament i clubs esportius, els 
mesos de desembre, març i juny.
 
Els alumnes de 5é i 6é, del passat 
curs, ja van realitzar activitats 
cooperatives, dirigides pels 
mestres d’educació física en la 
instal·lació municipal.

La campanya ‘Poliesportiu educatiu’ busca apropar 
l’esport a les i els alumnes de les Alqueries

Rècord de participació en les activitats d’estiu de Les 
Alqueries en Forma

La campanya d’estiu de Les 
Alqueries en Forma ha superat 
les expectatives i ha sigut tot un 
èxit, ja que han participat un total 
de 222 persones en les diferents 
activitats organitzades, 87 més 
respecte a l’any anterior. 

Les classes de aquagym ha comptat 
amb 51 alumnes, gimnàstica de 
manteniment 50, step/aquafit 61, 
G.A.P 28, bons 5, mentre que a la 
festa eivissenca del mes de juliol 
van acudir 27 persones.  

La festa eivissenca era una 
activitat puntual del programa, 
que va comptar amb  una sessió 
d’aquagym, sopar i va finalitzar 
amb sessió de cubbà. Un ambient 
propiciat per a gaudir de l’estiu, 
practicar esport i afavorir les 
relacions socials.

Alumnes de 5é i 6é el passat mes de juny
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Alqueries CF afronta la nova temporada amb il·lusió

L’Alqueries CF afronta la 
pròxima temporada 2018/2019 
amb molta il·lusió i es troba 
immers en la seua planificació. 
Aquest any el club compta 
amb un nou coordinador, Pablo 
Capdevila. 

El club té com a objectiu que 
l’equip amateur A aconseguisca 
la permanència en la categoria  

regional preferent. Així mateix, 
espera traure el màxim partit 
a les categories de futbol 8, 
en la qual es farà un especial 
recalcament, per a un major 
benefici de cara als alumnes.

Cal recordar que l’Alqueries CF 
va acabar la temporada passada 
amb un balanç positiu. Al 
torneig de fútbol 8 ‘Xiquet Cup’, 

celebrat durant les festes de la 
Segregació, hi va haver molta 
afluència de públic.

A més a més, l’equip Amateur va  
guanyar la lliga de 1ª regional, 
l’equip femení va mantindre 
la Categoria Autonòmica, 
l’aleví A va guanyar la lliga i els 
prebenjamins van finalitzar com 
a segons classificats.

esports

Les Alqueries en Forma ha 
presentat la seua programació 
per al nou curs 2018-2019 
que comença el 15 d’octubre 
i finalitzarà en juny. Donada 
l’acceptació i l’alta participació 
en les diferents activitats del curs 
passat, l’Ajuntament seguirà la 
mateixa línia de treball: activitats 
per a joves i adults i altres per a 
xiquetes i xiquets. 

Les activitats puntuals que realitzen 
tots els mesos es mantindran.  En 
elles es desenvolupen activitats 
esportives i altres interrelacionades 
amb l’educació, la salut, festes, medi 
ambient, etc.

Respecte als cursos, s’han 
afegit noves activitats i horaris, 
substituint els menys sol·licitats i 
adaptant-los a les demandes dels 
usuaris. En el cas de joves i adults 
hi haurà classes de mares en forma 
o cubbà, mentre que les novetats 
per a les xiquetes i xiquets són 
tennis, hoquei en línia o ioga.

La tècnica d’Esports, Encarna 
Gimeno, informa que “aquells 

grups de persones que estiguen 
interessats a realitzar una activitat 
en horari diferent a l’oferit o una 
activitat no oferida, ens facen 
arribar les seues propostes perquè 
puga procedir-se a la gestió de la 
mateixa i així atendre les seues 
necessitats”.

Nou curs ‘Mares en forma’

El curs de mares en forma naix de 
la necessitat sol·licitada per mares 
de xiquets que volien fer activitat 
física però els era difícil conciliar-
ho amb la cura dels seus filles i/o 
fills.

En la zona de l’entrada del 
poliesportiu s’ha adaptat un lateral 
per a la realització de spinning i 
una zona amb taules i jocs per als 
xiquets i xiquetes, a banda d’una 
maquina de cafè.  Aquesta zona 

ha permès que tant mares com a 
pares pogueren realitzar esport, 
tenint als seus fills presents i 
mentrestant els xiquets realitzaren 
tallers.

Des de la regidoria d’Esport 
convida a “participar en aquesta 
activitat a pares i mares que 
vulguen fer esport i necessiten 
portar els seus fills amb ells”.

El poliesportiu nou punt 
d’informació i gestió esportiva

Des del passat mes de maig el 
poliesportiu és el punt d’informació 
i gestió de les activitats 
esportives desenvolupades des 
de l’Ajuntament. L’horari principal 
d’atenció tant per a esportistes 
com a col·lectius  són els dimarts i 
dijous de 17 a 20h.

Les Alqueries en Forma presenta la programació per 
al nou curs 2018-2019
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El Ayuntamiento de les Alqueries 
y más concretamente nuestro 
equipo de gobierno, está viviendo 
unos días en los que la oposición 
se ha aliado para hacer que desde 
nuestro partido no podamos 
finiquitar los préstamos que se 
remontan al año 98 y que han 
venido lastrando las cuentas de 
los presupuestos municipales.

El equipo de gobierno formado 
por nuestros concejales hizo 
una propuesta de modificación 
de crédito del presupuesto 
de alrededor de 600.000€ de 
los cuales, 465.000€ iban a ser 
destinados a amortizar los dos 
préstamos que a día de hoy tiene 
el Ayuntamiento con bancos 
locales. El Partido Popular, 
Ciudadanos y Compromís 
se alinearon el pasado 13 de 
septiembre para dejar sin 
efecto esta modificación y 
la amortización que hubiera 
dejado el endeudamiento, tantas 
veces criticado por la oposición, 
a cero. Más tarde, mediante un 
pleno extraordinario, el equipo 
de gobierno se vio forzado a 
aprobar el resto de puntos que 
contenía la modificación de 
crédito, eliminando cualquier 
amortización de deuda.

Nuestros concejales aceptaron 
este cambio por la importancia 
del resto de puntos que iban 
propuestos en esa modificación, 
como por ejemplo: incremento 
en actividades deportivas (debido 
al aumento del volumen de 

estas tras la remunicipalización), 
mejora en servicio de 
telecomunicaciones (para dotar 
a nuestros policías de móviles 
capaces  de sincronizarse con 
los nuevos programas policiales), 
mejora en las alarmas en 
edificios públicos, la adquisición 
de cinco desfibriladores para los 
diferentes edificios municipales 
(escuelas, campos de fútbol, 
polideportivo entre otros) y 
por ultimo la parte que debe 
poner el Ayuntamiento para 
un  subvención la mejora de 
infraestructuras del polígono 
Ull Fondo (de alrededor de 
450.000€ que proviene de 
Europa). 

La mayor preocupación de 
los concejales de la oposición 
ha sido la de bloquear la 
amortización. Desde el PSPV-
PSOE entendemos que es una 
estrategia política para evitar 
que nuestra magnifica gestión a 
lo largo de estos años en el plano 
económico se vea hecha realidad 
con el ENDEUDAMIENTO 
CERO. Su excusa es que 
debemos invertir ese dinero. 
Compromís en trasladar el 
Casal Jove al parvulario (obra 
que ya hemos dejado claro que 
creemos totalmente innecesaria). 
Ciudadanos y Partido Popular 
apuesta por gastar ese dinero 
en el Replá o en la Casa de 
la  Cultura (son obras que 
este equipo de gobierno ya ha 
empezado y otra en la que el 
pueblo de les Alqueries cuenta 

con la palabra del presidente 
de la Generalitat). Todo excusas 
para una vez más poner piedras 
en el camino, basando su discurso 
en mentiras, desconocimiento 
del funcionamiento de la 
administración y mirando a las 
elecciones del próximo año.

Desde el PSPV-PSOE seguiremos 
haciendo propuestas para que 
en junio del año 2019, la deuda 
sea CERO. De no ser así, será 
responsabilidad de la oposición 
que el nuevo equipo de gobierno 
que entre a partir de ese mes 
de julio se vea lastrado con 
esos costes de amortización y 
de intereses que figuran en las 
partidas presupuestarias.

Por último y ligado a esta 
magnífica gestión económica 
municipal, podemos decir que a 
lo largo del mes de septiembre, 
en las comisiones de gobierno 
y en el pleno, se debatirá la 
bajada de un 5% del recibo de 
IBI, un 10% de la tasa de basura 
y un 95% de la plusvalía  mortis 
causa. Son algunos de los puntos 
que llevaba nuestro partido en 
el programa electoral dirigida 
a la menor presión fiscal para 
nuestros vecinos. No obstante, 
deseamos estas propuestas sean 
de gusto del Partido Popular y de 
Compromís, hecho que se puso 
en duda durante el debate del 
presupuesto del año en curso. 

Aprovechamos para desearles 
felices fiestas.

AMBIENTE PREELECTORAL
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CAMINOS
Quizá seamos repetitivos con el asunto de 
los caminos municipales que tantas veces 
hemos reivindicado, pero es que la dejadez 
de los últimos años por parte del PSOE en 
su conservación y mantenimiento ha llegado 
un punto totalmente inaudito.
Se ha perdido una subvención de hasta 
160.000€ para la pavimentación del 
camí la Ratlla de Burriana porque ambos 
gobiernos municipales, ambos del PSOE, 
no se han coordinado de la manera 
necesaria para tramitar la correspondiente 
solicitud, de modo que la Conselleria de 
Agricultura, también del PSOE, en lugar 
de buscar una solución ha denegado la 
ayuda al Ayuntamiento de Alquerías 6por 
considerarlo una obra incompleta sin 
la participación del municipio vecino de 
Burriana.
Y a nuestro equipo de gobierno, siguiendo 
con la dejadez en un tema tan importante 
como este (como en tantos otros como 
por ejemplo la Casa de Cultura o el Replà), 
en lugar de recurrir a la Conselleria y 
luchar por los intereses municipales ha 
decido  destinar a dicho camino (camino 
que pertenece tanto a Burriana como a 
Alquerías del Niño Perdido) la mitad de 
los 90.900€ del Plan 135 de la Diputación 
de Castellón y que según los acuerdos 
adoptados entre los todos los grupos iba 
a destinarse a otros caminos de nuestro 
término municipal.
Es el colmo de los despropósitos, el PSOE 
de les Alqueries, tras perder una subvención 
por la dejadez suya propia y del PSOE de 
Burriana, va a asumir el coste de arreglar 
parte de un camino de ambos municipios.
POLÍGONOS
Ahora que ya se ha resuelto de forma 
favorable la subvención que el IVACE ha 
otrogado para la mejora del polígono Ull 
Fondo, ahora más si cabe se echa en falta 
la sensibilidad del equipo de Gobierno del 
PSOE y del resto de grupos municipales que 
no apoyaron la propuesta formulada por 
el Partido Popular para que en la petición 
se incluyese una pasarela peatonal que 
conectase los polígonos Agroal y Ull Fondo, 
mejorando la seguridad vial de peatones y 
ciclistas.
REPLÀ
Como no podía ser de otra manera, 
desde el Partido Popular nos alegra saber 
que la comisión técnica de valoración del 
programa operativo de los Fondos Feder 
de la Comunitat Valenciana ha aprobado 
la concesión de ayudas (unos 116.500€ 
de los 281.000€ totales previstos) para la 
rehabilitación de l’Església Vella del Replà, 

una actuación tantas y tantas veces hemos 
reivindicado.
Una ayuda respecto de la que la Generalitat 
Valenciana únicamente se encarga de valorar 
las propuestas presentadas y transferir los 
fondos Feder correspondientes, sin aportar 
ningún tipo de recurso económico adicional 
para la obra en cuestión, algo que sí hará 
la Diputación de Castellón (unos 58.000€), 
como viene siendo habitual en su implicación 
con los municipios de la provincia.
CASA DE CULTURA
Sin noticias del President de la Generalitat, 
Ximo Puig (PSOE), desde la foto de febrero 
de 2017 cuando declaró que 
“en unas semanas tendríamos definida la 
solución para que el inmueble fuese una 
referencia cultural en la comarca”.
RUTA DEL COLESTEROL
Hace una año casi ya de la aprobación 
unánime de la propuesta presentada por el 
Partido Popular para el acondicionamiento 
del circuito-ruta saludable alrededor del 
casco urbano (Ruta del Colesterol) y el 
equipo de Gobierno sigue sin destinar 
ningún tipo de inversión a ello, no siendo 
consciente de los problemas de seguridad 
vial y del riesgo de atropello que tiene sus 
usuarios.
IBI
Sobre la reducción del tipo impositivo del 
IBI urbana, sobre la que durante los últimos 
meses los partidos del actual pacto sacan 
pecho, mostrarles los siguientes datos:
- En 2015 el Partido Popular planteó una 
bajada del 6% en el tipo impositivo (del 
1,16 al 1,10) a aplicar ya en 2016 y que el 
resto de partidos rechazó, acordándose en 
su lugar una bajada progresiva del 2% anual 
(del 1,16 al 1,08) en cuatro años.
- Con la bajada propuesta por el Partido 
Popular, la carga fiscal acumulada en dicho 
periodo hubiese sido de 4,40 (a razón de 
un tipo de gravamen de 1,10 para los años 
2016, 2017, 2018 y 2019)
- Con la bajada acordada en 2015 por todos 
los partidos, la carga fiscal acumulada en 
dicho periodo hubiese sido de 4,44 (a razón 
de un tipo de gravamen de 1,14 para 2016, 
1,12 para 2017, 1,10 para 2018 y 1,08 para 
2019)
- Con la bajada que ahora plantea el equipo 
de gobierno y su actual socio, teniendo en 
cuenta que en estos últimos años no han 
sido capaces de cumplir los acuerdos de 
2015, la carga fiscal acumulada en dicho 
periodo será de 4,47 (a razón de un tipo de 
gravamen de 1,16 para 2016, 1,12 para 2017, 
1,12 para 2018 y 1,07 para 2019).
Una medida que se queda corta respecto 
de los acuerdos del año 2015 y que sigue 

ignorando la reducción del IBI rústica 
tantas veces solicitado por el Partido 
Popular, dejándolos muy lejos de los tipos 
impositivos de IBI urbana y rústica de los 
municipios de nuestro entorno.
Alquerías del Niño Perdido:
 IBI urbana 1,07 – IBI rústica 0,86
Vila-real:  IBI urbana 0,62 – IBI rústica 0,30
Burriana:  IBI urbana 0,72 – IBI rústica 0,30
Nules:  IBI urbana 0,85 – IBI rústica 0,30
Betxí: IBI urbana 0,92 – IBI rústica 0,70
Una medida que a nuestro entender todavía 
tiene recorrido si tenemos en cuenta que 
en los últimos ejercicios los derechos 
reconocidos por este impuesto son muy 
superiores a las previsiones anuales del 
presupuesto fijadas entorno a 1.350.000,00€ 
(+263.000€ en 2018; +248.000€ en 2017; 
+327.000€ en 2016)
TASAS
Sobre la reducción de la tasa de basuras, 
sobre la que también durante los últimos 
meses sacan pecho los partidos del actual 
pacto, mostrarles los siguientes datos:
- Ninguno de los partidos del consistorio 
apoyó al Partido Popular en 2015 cuando, al 
mismo tiempo que se hablaba de la bajada 
de impuestos (IBI), se hablaba de la bajada 
de tasas (basuras y alcantarillado), así que 
bienvenida, aunque tarde, sea.
- La medida únicamente plantea la 
reducción del 10% para la tasa de basura 
de las viviendas, dejándose fuera de ella 
por ejemplo al pequeño comercio que bien 
acogería cualquier tipo de medida para su 
dinamización.
- Todo ello teniendo en cuenta que en los 
últimos años es significativa la diferencia 
entre los ingresos y los gastos reconocidos 
netos del servicio (+22,5% en 2016; +11% 
en 2017).
Y a este respecto, desde el Partido Popular 
seguimos reivindicando también los 
siguientes aspectos:
- la bajada de la tasa de alcantarillado 
donde las diferencias entre ingresos y 
gastos reconocidos netos son todavía más 
significativas según los datos de liquidación 
de los últimos años.
- la revisión de las tasas de la escuela infantil, 
dando la posibilidad de reducirla a aquellas 
familias que decidan sacar a sus hijos a 
mediodía o que los lleven a comer a casa.
- la revisión de las tasas de talleres de 
gimnasia y otras actividades que el PSOE 
y Compromís subieron un 30% en abril de 
2016.
Finalmente, desde estas líneas, aprovechamos 
la ocasión para desearles disfruten de unas 
agradables fiestas patronales en honor a la 
Virgen del Niño Perdido.

TOMEN NOTA…

grups municipals
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UN EQUIPO SOCIALISTA QUE CARECE DE PROYECTO

Desde el principio el partido 
socialista quiso gobernar en 
solitario, con sólo cuatro 
concejales, y ninguneando las 
propuestas de la oposición.

Gobiernan mediante comisión 
de gobierno, sin comunicar 
nada al pleno y reducen las 
comisiones informativas, con 
sólo cuatro concejales,  a un 
único punto “Lectura del acta 
anterior”. Una vergüenza.

Y el resultado es lo que hay. Si,  
a punto de acabar la legislatura,  
realizamos un análisis de lo 
conseguido resulta:

Que la casa de la cultura 
no está igual, sino peor, 
pues la alcaldessa, rechazó 
personalmente,  sin comunicar 
nada al resto de grupos 
políticos, la propuesta del 
Presidente de la Diputación de 
destinar el doble de los fondos 
que la Diputación destina 
anualmente al municipio para 
terminar poco a poco la casa 
de la cultura. Hoy habrían 
llegado al municipio 800.000 
euros destinados a tal fin. Pero 
la alcaldessa hizo como Pedro 
Sánchez  “no es no”. Y así estamos.

Del Replá, se rehabilitará la “ 
iglesia vieja” porque Ciudadanos 
lo exigió para aprobar los 
presupuestos. El resto ha sido 
apuntalado,  pero el equipo de 
gobierno no tiene ningún interés 
de rehabilitarlo ni la valentía para 

decirlo.

Han realizado el parque infantil  
del mediterráneo, se han gastado 
el dinero en ribazos de piedra 
y ahora no tienen dinero  para 
poner los columpios y juegos 
infantiles. Es más, Ciudadanos 
exigíó se construyesen aseos 
públicos por el mercado y las 
fiestas. Han hecho un solo aseo y 
está cerrado.

Han montado un jardín con 
palmeras y matorrales en medio 
de la plaza mayor, a partir de 
una propuesta de Ciudadanos 
de inhabilitar la fuente y plantar 
un pino que hiciese de árbol de 
navidad. Pero… ¿para qué hacen 
jardines si los  que tienen están 
abandonados, sin mantenimiento  
y dejados de la mano de Dios?. 
Bueno, algo creen que han 
conseguido: En el pueblo de 
los jardineros, han creado una 
brigada municipal de jardinería.

En el capítulo de fiestas, organizan 
las mismas a su antojo. El año 
pasado rechazaron la propuesta 
de ciudadanos para adelantarlas 
una semana e incluir en las 
mismas el día 9 de octubre. Este 
año, cambian el día de las peñas 
a festivo y el día de disfraces, 
siempre el día antes de las 
penyas, lo dejan el miércoles para 
queque no puedan disfrutarlo la 
mayor parte de la gente o que los 
jóvenes pierdan sus estudios en el 
instituto o la universidad. Es más, 

hace dos años colocaron el acto 
de los jubilados y pensionistas 
al lunes, con lo que la persona 
mayor que necesiteasititir al acto 
acompañado de sus hijos, si éstos 
trabajan no pueden hacerlo. Lo 
hicieron con la excusa de que “las 
festeras quieren acostarse tarde 
en sábado”… 

Ciudadanos aprobó los 
presupuestos municipales 
para 2018• a cambio 
de importantes rebajas 
fiscales. A fecha redacción 
de este escrito no se 
ha modificado ni una 
sólo ordenanza fiscal al 
respecto.

Ahora se nos plantea una 
modificación de créditos para, 
entre otras cosas, cancelar 
las deudas en los bancos, 
con un único objetivo político. 
Pero ello  supone mentir a la 
población pues, si se resuelven 
desfavorablemente, lo que es más 
que probable, las resoluciones 
judiciales  por resolución de la 
UA14 (600.000 euros), el PAI DEL 
GOLF (4.800.000) o reclaman 
el pago los propietarios de los 
terrenos del campo de fútbol 
municipal (2.500.000 euros), la 
DEUDA MUNICIPAL SUPERA 
LOS 8.000.000 DE EUROS, 
DOS VECES EL PRESUPUESTO 
MUNICIPAL.

ESTO ES PARTE DE LO QUE HAY. 
PREOCUPANTE, …¿No creeen?





23 el municipi




